
Datum: 7 juni 2022 

Onderwerp: internetconsultatie jacht op haas en konijn 

 

Aan de minister voor natuur en stikstof 

 

Excellentie, 

Omtrent bovengenoemd onderwerp wil ik hieronder mijn visie weergeven. 

Al 30 jaar beheer ik als jachthouder samen met 7 anderen 4 jachtvelden met een totale oppervlakte 

van plm HA 850. Deze jachtvelden zijn ofschoon ze in dezelfde WBE,  “ Roerstreek e.o.” gelegen zijn 

qua karakter en biotoop totaal verschillend en variëren van bosgebied , akkerbouw gebied tot 

winterbedding van de Maas. Wanneer ik me toespits op de hazenstand in alle jaren dan zien we juist 

tussen deze verschillende jachtvelden grote verschillen. Het bosgebied laat een duidelijk 

toegenomen hazenstand zien, mede door straffe bejaging van predatoren zoals de vos. Helaas geldt 

dit niet voor het gebied langs de Maas waar herhaalde overstromingen, zeer grote ganzenpopulaties, 

zeer sterk toegenomen recreatie met loslopende honden de hele dag door ondanks verboden, 

veranderde landbouwgewassen ( zeer veel mais) , schaalvergroting en toenemende predatoreninflux 

uit omliggende gebieden ertoe hebben geleid hier al een aantal jaren geen hazen meer te bejagen. 

Het akkerbouw gebied toont sinds jaren een stabiele stand die iets lijkt te verbeteren door de in dit 

gebied gelegen succesvolle patrijzenprojecten waar ook het haas van profiteert. Ook hier is een 

straffe bejaging van de vos noodzakelijk om succes te boeken. 

Door de aanwezige verontrusting overdag en in de avond is een goede inventarisatie van de stand 

alleen maar mogelijk met warmtebeeld apparatuur die pas de laatste jaren beschikbaar is. Gegevens 

waarop U Uw voornemen baseert zoals verwoord in het rapport van de WENR kunnen de werkelijke 

stand van het haas dan ook niet betrouwbaar weergeven. 

Het zelfde geldt overigens voor trendtellingen, die door zijn aard slechts en zeer beperkt deel van de 

aanwezige hazen laat zien, maar desondanks een constant tot toenemend aantal toonden. Helaas 

werden deze trendtellingen evenals de afschotgegevens in Uw overwegingen niet betrokken. 

Een mooie illustratie is het feit dat het haas zich in ons bosgebied steeds meer als een nachtdier gaat 

gedragen: na zonsondergang komen de hazen het bos uit en gaan foerageren op de akkers en 

weiden. 

Mijn grootste zorg is het negatieve effect wat Uw voorgenomen maatregel zal hebben op de 

bereidheid van onze jagers om het faunabeheer in zijn volle breedte te blijven uitvoeren en 

voldoende jonge jagers aan te blijven trekken . Uit  wat ik hierboven heb weergegeven moge blijken, 

dat bejaging van hazen slechts een klein onderdeel is van onze activiteiten op het gebied van 

faunabeheer en dat een keuze om in een bepaald gebied een haas te schieten altijd pas genomen 

wordt na eerdere inventarisatie. En ook dan zal het nog maar zeer beperkt worden uitgevoerd, 

waarbij mn geconcentreerd wordt op bijvoorbeeld fruitplantages of gebieden met extensieve 

tuinbouw ( spruiten, groene asperges etc ). We hebben echter veel betrokken jagers nodig om met 

name aan de verzoeken vanuit landbouw en boseigenaren te voldoen om de steeds toenemende 

landbouwschade te voorkomen of althans te verlagen. Te denken valt hierbij aan de schade door 

ganzen, kraaien, duiven en met name wilde zwijnen. De inzet die hiervoor nodig is vraagt per jager 

vele uren per week uit te voeren veelal naast een normale werkdag. Was het vroeger zo dat er 



enkele dagen gejaagd werd op lang van te voren vastgestelde jachtdagen, nu moet er vrijwel 

dagelijks op verzoek van agrariërs worden opgetreden ter voorkoming van schade. Het oogsten van 

een haas als dit verantwoord kan, wordt door ons dan gezien als een “een kers op de taart”. Hierbij 

nogmaals met de aantekening dat iedere jager zal streven naar en optimale hazenstand in zijn veld 

en dit staat primair. 

 

Ten aanzien van de voorgestelde maatregelen betreffende de bejaging van konijnen het volgende. 

Inderdaad hebben de verschillende achtereenvolgende epidemieën van   VHS in zijn verschillende 

varianten konijnenstand in grote delen van ons land gedecimeerd. Ook dat zien wij terug bij onze 

inventarisaties. Opvallend is, dat er lokaal nog grote concentraties konijnen gespaard zijn gebleven   

met lokale schade tot gevolg.  Het is bekend dat konijnen zich zeer snel vermenigvuldigen en dan 

faunaschade kunnen veroorzaken. De situatie kan in een paar maanden soms snel wijzigen. 

Monitoring en lokaal snel beheren is gewenst.    Tot nu toe voldeed het bestaande regime uitstekend 

en op plaatsen waar de stand gering is werd natuurlijk geen afschot gepleegd.  

Ook bij het beheer van konijnen geldt hetzelfde als bij het haas : we hebben een wettelijke 

verantwoordelijkheid om te zorgen voor een goede optimale wildstand en in dit bewustzijn zal de 

jager pas na ampele overweging tot afschot overgaan! 

 

Jachtveldhouder JV 17, 19, 26 en 30 

WBE Roerstreek e.o. 

 

 


